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 אחרי החגים
הופך להיות טעון, מכיל ורב משאלות. כמובן הכול בהתחשב בשנה שחלפה.  המושג "אחרי החגים" משנה לשנה

רּ והשנה, כמובן, איננה יוצאת דופן. גלי הקורונה הלכו וגבהו. כמאמר הפסוק המתאר את המבול: "וה   בר ים  ָּב מַּ 
ים ", מב שב ל ה  ת כב ח  י  אֲשֶר ת  בֹהם ָּר י  ה  רם ל הֶהב כֻסּּ כב יר רֶץ, ו  אב ל הב אֹד ע  אֹד מר נסוגו ושבו חזרה וכלאו אותנו בפחדי ,  מר

מתחת למסכות, בהסתגרות, בהתרחקות מכל בילוי שהוא, בגעגועי  לבני משפחה וחברי , בבדיקות אין סופיות, 
בחיסוני , בבתי חולי , בוויכוחי  אין סופיי  על תרומת החיסוני , בתכניות בלתי נדלות במדיות השונות 

שעיקר עיסוקן היה הקורונה, באובדן הכנסות, בקריסת עסקי , בטלטלה אדירה של מערכת החינוך ועוד ועוד.... 
ים ...."ועוד.... עוד לא הגענו למצב בו:   מב שב ן ה  ֶָּשֶ  מם לֵא ה  כב ים ים , ו  מב שב אֲרֻבֹת ה  הוֹ  ו  נֹת תר יר ער רּ מ  כר סּב ים  

שוֹב..." לוֹךְ וב רֶץ, הב אב ל הב ים  מֵע  מַּ   ויבשֻבּ ה 

זאת היא רק התקווה. התקווה של כולנו ושל כל אחד לחוד שלא " יהיה עוד מבול על הארץ ". אבל ירדו גשמי 
 ברכה וירוו את האדמה הצמאה ויצננו את האוויר  ויאפשרו צמיחה  חדשה בארץ הזאת.

ותבוא עלינו שנה טובה ובריאה, איחוד לבבות וכל טובין שנבחר לעצמנו. ותעטוף אותנו הקשת בענןבכל גווניה 
 ותהיה אות להתכנות ולאפשר של חיי  ביחד וקבלה של השונה מכל בחינה שהיא.

 ולא תשלוט בנו הקורונה על כל נגזרותיה. 
  

 ואפיקים שלנו?
מי ייתן ונרגיש, כל אחד ממרו  גילו, צעירי  ומבוגרי  שכאן חיה קהילה תוססת, המנהלת שיח חברתי ואישי 
ישיר, מקיימת חיי תרבות, מנוהלת בצנעה ובכבוד הדדי, מדווחת, מיודעת  ומשותפת במתרחש בין הקלעי , 

 מאחורי הקלעי  ועל הבמה.  
 עפרה

 אסיפת קיבוץ
 שידור חי ותוקלט.  099*** האסיפה תשודר בערוץ 

 כניסה למועדון תתאפשר עם תו ירוק בלבד***

 במועדון  10:99בשעה  19.19.01ביום ראשון 

 בסדר היום:

 אריק שור. -מועמד ליו"ר מגזר עסקי .1
 עירית פורת. -מועמדת לניהול אגף בריאות .2
 אורית דומוביץ'. -מועמדת לריכוז ועדת תכנון .3

 
 

 החברים מוזמנים
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 משולחן הקליטה
 לחברי אפיקי  שלו ,

אנו ערי  לקולות שנשמעי  בקהילה בהקשר לתהליך הקליטה של מספר משפחות שהתבצע לאחרונה, ולכן 
 ברצוננו לשרטט תמונה בהירה ככל האפשר של התהליך  כפי שהוחלט באסיפה: 

 אבחון כלכלי, ועדת קבלה ואבחון חברתי.
 מהו האבחון החברתי? 

מדובר במבחן חיצוני, הנערך במכון מקצועי שנבחר על ידי נושאי תפקידי  קודמי . זהו מבחן אובייקטיבי, 
 שנמצא תקף ומהימן בתהליכי קליטה קהילתיי  ומשמש את מרבית הקיבוצי .

 
 תקוותינו שכל משפחה שמתחילה את תהליך הקליטה תסיי  אותו בהצלחה.

לצערנו, נוצר מצב חריג שבו עבור מספר משפחות מועמדות נעצר תהליך הקליטה בעקבות תוצאות האבחון 
החברתי. סיטואציה חריגה זו גרמה לנו לעצור  ולבחון את מודל הקליטה לאחר בחינה ולמידה, הגענו למסקנה 
כי נכון יהיה לייצר מודל קליטה בעל הסתכלות רחבה יותר אשר לוקחת בחשבון אספקטי  נוספי  של חיי  

 בקהילה.
 

 לצורך כך, פעלו בנושא שני צוותי :
האחד, צוות אד הוק שהוק  לצורך הסתכלות אסטרטגית ארוכת טווח על תחו  הקליטה. כל מסקנות הצוות 

 הזה הועברו במלואן לוועד ההנהלה. 
השני, צוות קבלה, שבנה מודל קליטה )בכפוף לעקרונות "ההזדמנות הנוספת" שהתוו בצוות האסטרטגי( הכולל 

 בתוכו אלמנטי  נוספי  מלבד האבחון עצמו, על מנת לרכך את משמעות האבחון )בבחינת עובר/ לא עובר(. 
 

המודל נבנה בעבודה מאומצת ומשמעותית תוך בחינת מודלי  מקבילי  בקהילות אחרות, הסתכלות רחבה על 
 צרכי אפיקי  מחד וצרכי הנקלטי  מאידך, ועבר את אישור ועד ההנהלה, שעודכן תוך כדי תהליך.

לאורך כל התקופה בה התקבלו תוצאות האבחון  ונבנה מודל הקליטה נפגשנו ע  כל משפחה מספר פעמי  בכדי 
 לעדכנ  בשלבי התהליך ובמשמעויות הנגזרות מכך.  

 
זהו תהליך רגיש בעל אופי דיסקרטי ולכן לא  ניתן לשתף את הציבור בכל פרטיו, יחד ע  זאת, עלינו לעמוד  

 במסגרת החלטות שהתקבלו על ידי ועד ההנהלה והאסיפה.
 

 נשמח לענות על שאלות בנושא תהליך הקליטה.
 מוזמני  לפנות לכל אחד מאיתנו.

 
 בברכה,
 קורן רביב, מנהל קהילה   עמית גל אסם, קליטה
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 ר ועד ההנהלה“דבר יו
 חברות וחברי  שלו 

עונת החגי  נסתיימה לה, חגגנו, שמחנו, טיילנו ובילנו בחיק המשפחה, אגרנו כוחות ועכשיו הזמן לחזור 
למלאכה ע  אנרגיות מחודשות. אז מה עומד לפתחינו בימי  אלו ואיך יראו החודשי  הקרובי  עד לסיו  

 השנה האזרחית?

שלושה נושאי  מרכזיי  יעסיקו את קהילת אפיקי  בחודשי  הקרובי  וה  שישפיעו על אורחות חיינו בשני  
 מילי :  3הקרובות. את חשיבות  של הנושאי  אפשר לתמצת לכדי 

סיו  התחייבויות העבר, המשך ההתנהלות ורווחת החברי  בימינו ומבט קדימה  כלומר,עבר, הווה ועתיד, 
 להמשך פיתוח הקיבוץ, עסקיו, קליטה וצמיחה.

כפי שדווח בעלון האחרון, בימי  אלו אנו עומדי  כפסע לפני התקדמות משמעותית  -. שיוך דירות1
בתהליך שיוך הדירות הכוללת את העברת הזכויות לחברי , המשך התהליך מול רשות מקרקעי ישראל 

 לקבלת שומות, סיו  תשלומי  למסלול הירוק ועוד. 

לוחות הזמני  שהצבנו נראי  אפשריי  ומותני  במספר גורמי  שהמרכזי בה  הוא החלטה על תקצוב 
 (. 0השיוך והסדרת ותק החברי  במסגרת התוכנית הרב שנתית שאנו  עוסקי  בה בימי  אלו )סעיף 

לאחר קבלת החלטה באסיפה על תקצוב התהליך ניתן יהיה להשלי  את השלב הראשון בתהליך השיוך, 
קרי, העברת הזכויות לחברי  בבתיה  ופדיון הוותק הנותר. צוות השיוך, מנהלת צמ"ד וועד ההנהלה 

את הנדרש כדי שניתן יהיה להתחיל לייש  את שיוך הדירות  0202ישלימו בחודשי אוקטובר ונובמבר 
 באפיקי . 

יש לשי  לב כי העברת הזכויות לחברי  )הכוללת ג  תהליכי רישו , מיסוי ועוד( תמשיך להיות מלווה ג  
 לאחר העברת הזכויות וסביר להניח שבמהלך השני  הקרובות אף ננהל תהליכי  של בקרה ותיקון.

תהליך נוסף מתנהל  מול רשות מקרקעי ישראל )רמ"י( ואמור לאפשר לנו בסופו של דבר לרכוש את הקרקע 
מהמדינה. כתוצאה מכך נוכל להמשיך לקלוט בני  ותושבי  לחברות ולאפשר המשך בנייה ופיתוח של 

 אפיקי . תהליך זה הוא ארוך יותר ואנו מקווי  שנוכל לסיי  אותו במהלך החודשי  הקרובי . 

 

ישיבת ועדי  משותפת  , כשבוע לאחר ראש השנה, התקיימה20/9/02ביו  ראשון  -. תכנית רב שנתית0
)ועד ההנהלה של נכסי אפיקי  וועד ההנהלה של הקיבוץ( ע  חברת הייעוץ 'אביב'. בישיבה הוצגו הניתוח 
הפיננסי שנעשה, פילוח המקורות והשימושי  של הקיבוץ בשני  האחרונות, מקורות הקיבוץ, השקעות 

ועוד. לאחר מכן התקיי  דיון מונחה בשתי קבוצות שמטרתו להמליץ על עקרונות מנחי  להכנת תכנית רב 
 שנתית וחלוקת כספי . 

 ( קבעו כי:29-02נקודות מרכזיות שעלו בדיון )פרוטוקול ועד הנהלה 

 יש לתת ביטוי לצרכי החברי , הקהילה והעסקי  וכפי שהוצג לאורך התהליך.  •

שמירה על אורח החיי  הנהוג היו  מחייב השקעה וחיזוק של המגזר העסקי/נכסי אפיקי  שהרי  •
 השקעה זו משרתת בסופו של דבר את תקציב הקהילה.

 727-ממומן ב₪, מיליון  24.1בסך  0202תקציב הקהילה השוטף )לא כולל גרעון ופרויקטי ( לשנת  •
 מנכסי אפיקי  והשאר ממיסוי חברי  ותושבי .

 עקרונות מנחי  לגיבוש חלופות צריכות להתייחס לממדי הזמן של: עבר, הווה ועתיד. •

 לאור הדיון הונחו צוותי העבודה להתמקד בחמישה אלמנטי  מרכזיי  בהכנת החלופות: 

טיפול בשיוך ובוותק החברי , חלוקת כסף לחברי , השקעות בנכסי אפיקי  )בהתא  לתשואות הנדרשות 
 ממנה(, השקעה בתשתיות והשקעות נוספות בקהילה ובחינה של מנגנון חלוקת רווחי  לחברי  על בסיס קבוע.

לקראת אמצע אוקטובר נקיי  מפגש של שולחנות עגולי  להצגת הנושא. מכיוון שמספר המקומות למפגשי  
הינו מוגבל ואנו נדרשי  להתארגן מבעוד מועד, אבקש מחברי  שעדיין לא לקחו חלק בתהליך )כגון חברי 

הוועדי  או חברי  שכבר היו בראיונות( ושמעונייני  לשמוע, ללמוד את הנושא ולהביע את דעת , לפנות אלי 
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 בכתב באמצעות המייל או דרך כנרת במזכירות, כדי שאוכל לשבץ אות  ביו  הזה. 

לאחר שלב השולחנות העגולי , הנושא יעבור לגיבוש הצעות מקצועיות באמצעות חברת הייעוץ, מש  לוועדי  
 ולאחר גיבוש סופי של חלופות הוא יוצג באסיפה לדיון והכרעה. 0202במהלך חודש נובמבר 

 

כבכול שנה, ג  השנה נאשר תוכנית עבודה ותקציב לקהילה.  -0900. תכנית עבודה ותקציב לשנת 3
מתכונת העבודה מהשנה שעברה תשמר כך שמנכ"ל הקהילה קורן, הנהלת הקהילה וכלל הפעילויות יכינו 

 ויגישו תכנית עבודה ותקציב בחודשיי  הקרובי . 

תוכנית העבודה והתקציב יבחנו בוועד ההנהלה ויוצגו לחברי  במתכונת של שולחנות עגולי , לאחר מכן 
 תחזור התוכנית לוועד ע  הערות להחלטה סופית ומש  להכרעת האסיפה. 

בימי  אלו מנהלי הפעילויות מקיימי  סדנאות למידה מקצועיות בנושא הכנת תכנית עבודה ותקציב וכאן 
 המקו  להודות לקורן מנהל הקהילה וקרן שיועצת לנו בתחו  משא"נ שמובילי  את הנושא.

לכדי  0202כלל התהליכי , התוכניות והפעילות של השנה האחרונה יתכנסו לקראת החודשי  נובמבר ודצמבר 
החלטות. כפי שציינתי לא מכבר, זוהי צומת דרכי  מרכזית בחייו של קיבוץ אפיקי  וחובת החברות והחברי  

 לקחת בה חלק.

בש  ההנהלות אני פונה אליכן ואליכ  חברות וחברי אפיקי , אנו זקוקי  לשיתוף הפעולה של כול  כדי 
להצעיד את הקיבוץ קדימה, בשיקול דעת ובבטחה תוך הסתכלות על מחויבויות העבר, צרכי ההווה ומבט 

 לעתיד. 

 שבת שלום

 אמיר רומנו

  הודעה -התפטרות ועדת ביקורת 

לאור הדיון וההתלהמות שהתנהלו באספת החברי , בהודעת ועדת ביקורת על ביקורת בית אשלי , 

  חבר הועדה כנגד החלטת הועדה, והתפטרות המבקר החיצוני עזרא מזרחי, בה יצא

ארבעה חברי  כנגד אחד ( החליטה להתפטר  -הועדה התכנסה פע  נוספת ובהחלטה )כמעט פה אחד 

  מתפקידה .

)הערה: ישנה תחושה שוועדה זו ותפקידיה למען חברי אפיקי  , מיותרת לציבור "ואיש הישר בעיניו 

  לנו מדוע לא התפרסמה הודעה זו עד עכשיו בעלון אפיקי (. יעשה" ולא ברור

  בתיה שריג )נציגת הועדה לשעבר(.
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 ל הקהילה“משולחנו של מנכ
 חברי  וחברות יקרי ,

 
 0900תכנית קהילה 

 סוף השנה מתקרב לו ואנו עובדי  במרץ על בניית תכנית עבודה ותקציב לשנה הבאה עלינו לטובה.
מנהלי האגפי  ומספר מנהלי ענפי  משתתפי  בסדנה בהובלת קרן ארנון שמטרתה לימוד בנית תכנית עבודה 

 ע  מטרות, יעדי  ומשימות.
בחודש הקרוב אפגש ע  כלל המנהלי  בקהילה לצורך בניית טיוטת תקציב המשקף את המטרות והיעדי  לשנה 

 הקרובה. 
 

 :0200לו"ז לבנייה והצגת תקציב 

 נציג לועד ההנהלה את טיוטת התקציב. -תחילת נובמבר  •

נערוך "שולחנות עגולי " בנושא התקציב ותכנית העבודה, שלב זה הינו משמעותי מאוד  -אמצע נובמבר  •
בבניית התכנית והתקציב, הוא יהיה פתוח לכלל הציבור המעוניין בכך ומטרתו לאפשר לי ולמנהלי 

 האגפי  לשמוע מה חשוב לכן ולכ .

 הצגה ואישור התקציב ותכנית העבודה בוועד ההנהלה. -תחילת דצמבר  •

 הצגה ואישור התציב ותכנית העבודה באסיפה. -אמצע דצמבר  •

 

   חתולי רחוב
שתי פינות האכלה מסודרות הוצבו בגדר המערכת, אחת בסמוך למיחזורית שליד בית אשלי , השניה ליד גן 

 ממשיכי . 
 צוות הנוי/תברואה מקפיד למלא בהן מדי יו  מי  לשתיה ואוכל יבש לרווחת החתולי .

לצערי, למרות הבקשות החוזרות ונשנות ישנ  מספר תושבי /חברי  שממשיכי  להאכיל חתולי  בסמוך לבתי 
 מגורי .

 האכלה זו מייצרת מפגע וחברי  רבי  פוני  אלי במצוקת .

 מתוך אתר המשרד להגנת הסביבה:
 :"האכלת חתולי רחוב תעשה בכפוף להנחיות הבאות

 .יש להאכיל את החתולי  בשטח שאינו מסכן את החתולי  ואינו מהווה מטרד לתושבי  •

יש להאכיל את חתולי הרחוב במזון יבש ואיכותי, בזמני  ומקומות קבועי , בכמות הנדרשת לכל ארוחה  •
 ולא מעבר לכך. 

 .יש לדאוג למי שתייה •

 .חשוב לשמור על תנאי סניטציה: סביבה נקיה מפסולת ופחי אשפה סגורי  •

 .לבריאות  של החתולי  המואכלי  ולגלות עירנות למצב  הרפואי יש לדאוג ככל האפשר •

 יש להקפיד על האכלת חתולי רחוב הרחק משטחי  טבעיי  בתחו  הרשות שיש בה  חיות בר" •

 . חברות/חברי  אשר עדיין מאכילי  חתולי רחוב באיזור המגורי  מתבקשי  להפסיק זאת באופן מיידי
 

 
  ארנונה

המועצה האיזורית ערכה שומת ארנונה חדשה בעזרת חברות חיצוניות אשר ערכו מדידה בעזרת תצ"א וחברה 
 נוספת אשר אחראית על הבילינג והגביה.

 מבדיקה ראשונית שלנו עלה כי ישנן טעויות רבות במדידות ובחיובי  למגורי , מבני ציבור ועסקי .
אנו מבקשי  מכלל החברי  והתושבי  לגלות עירנות לחיובי הארנונה, במידה ומתגלה שוני בין החיובי  עד 
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 היו  לאלו החדשי  אנו ממליצי  בחו  לבדוק זאת מול המועצה האזורית.

  שערים ובטיחות בדרכים
באפיקי  החלטה על איסור כניסת רכבי  לאיזור המגורי , ההחלטה נועדה להגן על הולכי רגל ולשמור על 

 צביונו הכפרי של הקיבוץ. 
 לצערנו אנו עדי  למספר רב של תושבי  וחברי  אשר מפרי  החלטה זו על בסיס יומיומי.

לצורך התמודדות ע  התופעה, התקבלה בהנהלת קהילה החלטה כי הרשאות כניסה למחסומי  ינתנו אך ורק 
 לחברי אפיקי  המתגוררי  בסמוך לכל אחד מהמחסומי .

בנוסף, אורית דומוביץ' ואנוכי נפגשי  תדיר ע  חברי קיבוץ אשר מחני  רכב  במקומות אשר אינ  מיועדי  
 לכך ומסכני  את ציבור התושבי  והחברי .

אנו מודעי  לחוסר הנוחות אך מול עינינו מטרה גדולה וחשובה והיא שמירה על בטיחות הציבור בדגש על 
 הילדי  ועל המבוגרי . 

 

 בריכת שחיה
בעוד כשבוע תסתיי  לה עונת רחצה נפלאה, הקורונה צמצמה באופן ניכר את אפשרויות הבילוי והפכה את 

 הבריכה לאטרקטיבית מתמיד.
כבכל שנה שילבנו בין חברי  ותיקי  אשר פוקדי  את הבריכה בבקרי , משפחות וילדי , קבוצות ספורט 

אש"ח( וצורך בכיוונוני  קלי  תוך כדי  77מהמועצה ומחוץ ומנויי  מבית זרע. מלבד תקלה טכנית יקרה )כ 
תנועה עקב תקנות התו הירוק, העונה עברה עלינו ברוגע ובנעימי  וזאת תודות לצוות המסור בניצוחה של אסנת 

 בזמן וכולל את איציק כהן, מיכה גודיס, לביא צברי ועמרי מליחי, תודה!
וזאת ההזדמנות להודות לאסנת שניהלה את הבריכה במסירות בשתי העונות האחרונות והחליטה שלא להמשיך 

 לעונה נוספת. 
לאחר בחינה הוחלט כי ג  בתו  העונה הזאת נשאיר מי  בבריכה ונשמור אותה במתכונת "אחזקת חורף", 
העלויות אינן גבוהות יותר מהדרך המסורתית של ריקון הבריכה ודרך פעולה זו שומרת בצורה טובה יותר על 

אש"ח( ומאפשרת לנו סגירה מהירה יותר  02-חיפוי הבריכה, המשאבות, חוסכת מילוי הבריכה בתחילת העונה )כ
 בתו  העונה ופתיחה מהירה בתחילתה.

 

 חיי קהילה ותרבות

המצוינת. למרות החוק המאפשר פעילויות מסוג זה עד   overtoneהופיעה בקיבוץ להקת 06/9-ביו  שישי ה

 )בסופ"ש( נפתחו שתי קריאות במשטרה בתלונות על רעש והפרעה לשכני .  03:22השעה 
אירועי תרבות הינ  אחד מעמודי התווך של החברה הקיבוצית כולה ושל קיבוץ אפיקי  בפרט. הקורונה אשר 

מלווה אותנו כבר קרוב לשנתיי  השאירה אותנו צמאי  למפגשי  חברתיי  והפוגה משגרת היומיו . אנו נעשה 
כל מאמץ לתכנן את אירועי התרבות כך שלא יפריעו לאלו שבוחרי  שלא להשתתף בה , בנוסף נודיע לפני קיו  

 אירועי תרבות בעלי פוטנציאל כזה. 
אנו מבקשי  בכל לשון של בקשה, דווקא בתקופה מורכבת זו, אירועי התרבות הינ  "אויר לנשימה" לקהילה, 

 אנא גלו סבלנות ואורך רוח ואפשרו למי שבוחר בכך להיפגש, ליהנות ולחגוג.

 עד כאן להפעם,
 קורן
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 ר אגף חינוך“משולחנו של יו
 "אחרי החגי  יתחדש הכל.
 יתחדשו וישובו ימי החול

 האוויר, העפר, המטר והאש
 ג  אתה,
 ג  אתה,
 תתחדש."
 )נעמי שמר(

 
השנה חגגנו את כל חגי תשרי במהלך חודש ספטמבר. היו לעובדה זו מספר השלכות וסוגיות שהשפיעו על 

 פעילותה, שלא לומר תפקודה, של מערכת החינוך.
החל ממחשבות על הארכת חופשת הקיץ בעוד חודש )?!?( וכלה באתגר החינוכי שעמד בפני הצוותי  בכל 

השכבות והבתי  לייצר רצף פעילות משמעותי. למעשה בכל החודש האחרון לא היה לנו ולו שבוע אחד של  של 
 פעילות, והקושי שהדבר הביא עימו בצורך לייצר שגרה חינוכית ניכר.
-ובנייה מחודשת של קבוצות הגיל“ מעברי ”מתווספת לכך העובדה שכמדי שנה, חודש ספטמבר הינו חודש של 

 השווי  בכל המסגרות והרי לנו מתכון בטוח להתחלה מעט מורכבת של השנה.
 

היתרון )היחיד?( שאני רואה בדבר הינו שע  תחילתו של חודש אוקטובר אנחנו נפרדי  מחגי תשרי ונכנסי  
לתקופה ארוכה של שגרת פעילות מבורכת. למעשה מעכשיו ועד כמעט מחצית אפריל, מעטות הן ה"הפרעות" 

 לשגרת הפעילות המלאה בכלל המסגרות.
 אמנ  ישנ  מס' חגי  בדרך, אך יחד ע  זאת ה  ישמשו לנו ויהוו מנוף ועזר לקיו  פעילות מגוונת ומהנה.

 
 על אף האמור מעלה, פתחנו את השנה בצורה טובה וללא אירועי  חריגי . 

כלל הצוותי  בגיל הרך ובחמ"ש טרחו, עמלו, הכינו ונערכו וממשבשלהי אוגוסט נפתחו בתי הילדי , תוך שה  
מאפשרי  לילדי  להתרגל למסגרות החדשות 'רגע' לפני תחילתה של שנת הלימודי  בביה"ס. דבר מעין זה 
איננו מובן מאליו ואיננו שגור ומצוי בכל מערכות החינוך. הוא מציב לצוותי  אתגר משמעותי, אול   הערך 
 המוסף שבצידו ובפרט בשנה כמו השנה הינו גדול ואני מבקש להודות לכלל הצוותי  על ההירתמות לנושא.

 
במהלך החודש החולף, הגענו להסכמה משותפת, עדי ששון )בית זרע( מנהלת הגיל הרך ואנוכי על סיו  תפקידה 
בתחילת חודש נובמבר. עדי עובדת כמנהלת הגיל הרך מזה כארבע שני  והבשילה השעה עבורה להתקד  לאתגר 

הבא. בימי  אלו פרסמנו 'קול קורא' לאיתור מחליפה )או מחליף( לעדי. יחד ע  מנהל הקהילה )קורן( נקיי  
 תהליך של איתור ובחירה של מנהלת חדשה למערכת הגיל הרך. 

ג  בחמ"ש פתיחת השנה הייתה מוצלחת וכבר הספקנו ל'צלוח' את חופשת הסוכות בצורה טובה. לצערי אנחנו 
נמצאי  כרגע באיוש חסר של צוותי המדריכי  בחמ"ש, כאשר הפער העיקרי עימו אנו מתמודדי  הינו ע  

 שני  סיי  דור לוי את עבודתו בפרבר ואנו  עמלי  על מציאת מדריכה או מדריך חדש. 3מדריך לפרבר. מקץ 
בחודשיי  האחרוני  מילאה את התפקיד נויה כץ שזה עתה השתחררה והיא עשתה זאת בצורה מעולה. בימי  

 אלו יוצאת נויה ל'טיול אחרי הצבא' בשביל ישראל ואנחנו מאחלי  הרבה הצלחה.
( היא תרכז את עיקר מאמציה בנושא על מנת לאייש את IIהשבוע, ע  שובה של ניצן מהמשלחת בטנזניה )פע  

 תפקיד מדריך הפרבר בהקד , וכמובן ג  את שאר פערי המדריכי  שיש לנו כרגע.
 

הכשרה למדריכי החמ"ש. 'מרכז עידן' הינו הגוף המועצתי שמאגד -השבוע מתקיי  ב'מרכז עידן' שבוע הדרכה
ג ישתתפו מרבית מדריכי החמ"ש בפעילות זו מתוך ראייה -משלי  בעמק. בימי  א-את פעילות החינוך החברתי

והבנה של חשיבות החיבור לפעילות האיזורית, לערכי  המוספי  שהיא מביאה עימה ולחיבור ע  עוד מערכות 
 חינוך בעמק.
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ביו  ד' האחרון התקיי  מפגש של מועצת החינוך. במפגש זה סוכ  נושא ההחזר להורי  עבור ימי הפעילות 
אוגוסט שבה  היו בתי הילדי  סגורי . הסיכו  הינו שההורי  יקבלו את ההחזר בחודש הקרוב -בחודשי  יולי

 ומכתב מסודר בהקשר זה יפורס  בהקד .
 

נושא נוסף שממשיך להעסיק את מועצת החינוך הינו תחו  האוכל בכלל ובחד"א בפרט. בעת האחרונה היו 
מספר לא מועט של מקרי  בה  הגיעו הילדי  לחד"א לאחר הלימודי  ולא נותר עבור  אוכל. במסגרת זו 

 קיימנו מפגש ע  מנהל המגזר העסקי, רונן קול, אריאל מי שאחראי על ניהול החד"א  וערן השף.
במהלך המפגש שהיה מכבד אך מורכב הוצפו הפערי  במצב הנוכחי והוחלט על מספר צעדי  ב'טווח המידי' על 

מנת לתקן את המצב. בין היתר סוכ  על הגדרה של מספר מנות עיקריות 'מועדפות' אשר יישמרו ותהיינה 
כולל תלמידי בית ירח. בנוסף, הוסבר –זמינות ג  בשעת הצהריי  המאוחרת, בה מגיעי  התלמידי  לאכול 

השינוי המתוכנן בשיטת הכנת המזון )מעבר ל'מטבח קדמי'( סוגיה שאמורה לשפר את זמינות המנות ה'מועדפות' 
עבור הילדי . הנושא יהיה במעקב במהלך חודש אוקטובר ובסיומו נתכנס שוב לבחון את המצב ולמפות את 

 הפערי  שעדיין שיש בהקשר זה.
אני מזכיר שמעבר לדברי  אלו, התחלנו בתהליך שיתמקד במגוון ואיכות המזון. תהליך זה, מטבע הדברי , הינו 

ארוך יותר ונוגע בהיבטי  והקשרי  חינוכיי  בכל הקשור לאוכל 'בריא', מגוון ומותא . בתהליך זה נידרש 
 לסיוע של תזונאי/ת והוא ישלב בתוכו ג  שיח ציבורי בהמשך הדרך.

 
 (. 21/22בעוד כשבועיי  )מעט פחות( נציין את יו  הזיכרון לרצח ראש הממשלה יצחק רבין ז"ל )י"ב בחשוון, 

 בחרתי לסיי  את דבריי בציטוט מתוך דבריו של יצחק רבין ז"ל, אותו אני מבקש לכוון לבני הנוער שלנו:
תַנּוֹ שְּ הִּ דַעַת לְּ ה לָּ יכָּ רִּ ה צְּ רָּ ים. הַחֶבְּ ים אֲחֵרִּ חוּמִּ תְּ לאֹ בִּ ה, וְּ רָּ מוֹת קַיָּמוֹת, לאֹ בַחֶבְּ כָּ לוּ מֻסְּ קַבְּ ה אוֹ  ת."אַל תְּ רָּ חֶבְּ

ה  תַנָּּ שְּ ה שֶלאֹ מִּ ינָּ דִּ יַחֵד נֹעַר  –מְּ יךְ לְּ רִּ ם יֵש מַשֶהוּ שֶצָּ אִּ ה. וְּ נָּ ים שָּ ישִּ נֵי חֲמִּ פְּ יָּה לִּ ה שֶהָּ ה מָּ יאוּת אֵינֶנָּּ צִּ נַוונֶת. הַמְּ תְּ מִּ
מוּ אֶת אֲשֶר רָּ  – נּוּי. קַיְּ שֵם שִּ נוּת לְּ דָּ א מַרְּ נוּת, אֶלָּ דָּ שֵם מַרְּ נוּת לְּ דָּ מוֹת. לאֹ מַרְּ כָּ נוּת נֶגֶד מֻסְּ דָּ נוּ אוּזוֹ מַרְּ קַיֵם, שָּ י לְּ

נּוּי". ים שִּ שִּ ים דוֹרְּ רִּ בָּ בֵה דְּ הַרְּ שַנּוֹת, וְּ אוּי לְּ  אֶת אֲשֶר רָּ
 

 בברכה,
 אמנון אביגדור,
 יו"ר אגף חינוך

 . ארכיון אפיקי 2912חג המי  בבריכה 
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 מאגף בריאות ורווחה
 בתקשורת שוב דני  בחשש מפני האפשרות של תחלואה בו־זמנית בקורונה ובשפעת.

עברה כמעט ללא חולי שפעת וג  ללא חולי   - 0202ונמשכה בתחילת  0202שהחלה בסוף  -העונה הזאת 
במחלות נגיפיות נלוות אחרות האופייניות לעונה הקרה. על התופעה הזאת דיווחו הן בחצי הכדור הצפוני והן 
בחצי הכדור הדרומי, והיא יוחסה, בחלקה, לעטיית המסכות ולריחוק החברתי שהונהגו בעקבות התפשטותה 

 של מגפת הקורונה.

 -תופעה הזאת של היעלמות השפעת נצפתה ג  במדינות שבהן לא הייתה הקפדה על מסכות ועל ריחוק חברתי 
מה שגר  להעלאתה של השערה אחרת, ולפיה נגיף הקורונה דחק הצידה את הנגיפי  הוותיקי  יותר שממררי  

 את חיינו בכל חורף.

 -לעומת זאת, בקיץ הנוכחי הייתה עלייה חריגה ובלתי צפויה בזיהומי  נשימתיי  האופייניי  לחודשי החורף 
בדומה למתרחש בחודשי  -מה שהביא לעומס משמעותי על המרפאות, על חדרי המיון ועל מחלקות האשפוז 

 החורף. ג  התופעה הזאת אינה ייחודית לישראל, ודיווחי  עליה התקבלו מכל העול .

המסקנה העולה מכל ההתפתחויות האלה היא שהחוקיות המוכרת לנו מהעבר כנראה כבר אינה בתוקף, ולא 
 (.0200-0202ניתן לחזות בוודאות את בוא השפעת בחורף הקרוב )

אנו מגיעי  לתקופת החורף בעיצומו של גל קורונה רביעי שאחראי לו וריאנט דלתא שהוא מידבק הרבה יותר 
מהווריאנטי  הקודמי . אול  על אף מספר המאומתי  היומי הגבוה, המשק פועל, מערכת החינוך נפתחה 

 כסדרה, וג  ענף התיירות שב לפעול. כל אלה ה  תנאי  נוחי  להפצת השפעת בארץ ובעול .

מאחר שאיננו יודעי  בוודאות א  הקורונה אכן דוחקת את השפעת לשוליי , ונוכח פתיחת המשק באופן מלא, 
 ההמלצה היא להתחסן נגד שפעת כדי למנוע תחלואה צולבת וג  כדי למנוע עומסי  על מערכת הבריאות.

 הבדלים בין שתי המחלות:

 את שתי המחלות מחוללי  נגיפי  שוני  משתי משפחות שונות.  •

 יכולת ההדבקה של נגיף הקורונה גבוהה יותר מזו של נגיף השפעת. •

 שיעור התמותה מקורונה גבוה יותר מאשר שיעור התמותה משפעת. •

 שפעת נמשכת לרוב כשבוע, ואילו מחלת הקורונה ממושכת יותר. •

אצל חלק קטן מחולי הקורונה מתגלי  לאחר ההחלמה תסמיני  כרוניי  ותגובות דלקתיות רב־מערכתיות.  •
 תופעות כאלה אינן מוכרות בקרב חולי שפעת.

השלב החריף ביותר של השפעת הוא בתחילתה, ואילו הקורונה בתחילתה היא לרוב מחלה קלה יחסית,  •
 הרי זה רק לאחר כשבוע. -וא  מתרחשת החרפה 

 השפעת מתחוללת כל שנה בחודשי החורף בלבד, ואילו נגיף הקורונה מצליח להיות פעיל בכל עונות השנה. •

אין אפשרות לדעת על פי סימני  קליניי  בלבד א  מדובר בשפעת או בקורונה, כיוון ששני התסמיני  הנפוצי  
ביותר, חו  ושיעול, קיימי  בשתי המחלות. הדרך היחידה לקבל אבחון ודאי היא באמצעות תבחין מעבדתי 

 )משטף אף(.

 אז איך כדאי לנו להתכונן לחורף?

כל מי שמשתייך לקבוצת סיכון ויזומן להתחסן מפני שפעת צריך להיענות לזימון ולהתחסן. נוסף על כך יש 
 להקפיד על הכללי  הבאי :

 לשמור על ריחוק חברתי, לעטות מסכה ולשמור על היגיינה אישית. •

 לא לבוא חולה לעבודה, לא לשלוח ילד חולה לגן או לבית הספר, להימנע מהתגודדויות במקומות סגורי . •

לקיי  אורח חיי  בריא, שנכון ג  ללא קשר לקורונה: להימנע לחלוטין מעישון, לעסוק באופן קבוע  •
 בפעילות גופנית, לשמור על משקל גוף תקין, לטפל במחלות כרוניות, להקפיד על תזונה בריאה.

נגד קורונה למהר ולהתחסן, ההמלצה ג  לגבי ילדי  ובקרוב ג   3וכמובן שמי שעוד לא התחסן חיסון  •
 .7-20לגילאי 
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 למה קדנציה נוספת בניהול אגף הבריאות ורווחה
לכל דבר, כמו רופא, מנהל חשבונות, מנהל מוסך. הדורש  מקצועניהול אגף בריאות ורווחה בעידן שלנו הוא  •

 השכלה ייעודית )אני בעלת תואר שני בניהול מערכות בריאות ורפואה קהילתית(, 

 כך שמשך הכהונה רק משביח את התפקוד. וניסיון רבהמקצוע דורש לימוד לאורך זמן  •

חובה, התפקיד דורש עמידה לרשות הציבור יו  ולילה יכולת הקשבה, אמפטיה  – תודעת שירות גבוהה •

 את  תקבעו. –וסבלנות. א  זה קיי  אצלי 

, נכון להיו  אני עומדת בתקציב, יש צורך ללמוד ללכת בין הטיפות, מצד אחד יכולת שליטה ועמידה בתקציב •

 תמיכה ועזרה לחברי , ג  כספית, אך בלי להעיק מאוד על תקציב הקהילה.

, מעקב ושליטה בחומר בכדי להגן על החבר והקיבוץ עיטוף בביטוחי בריאות וסיעוד –חלק לא קטן מעבודתי  •

ממצבי קטסטרופה או משבר בריאותי/סיעודי. השנה ביצענו שדרוג משמעותי מאוד בביטוח הבריאות וכן 

 בדיקה יסודית של ביטוחי הסיעוד.

. מעין תורה שבע"פ שערכה רב ופתרונות למצבי חולי שונים ידע רב במיצוי זכויותע  השני  הצטבר בראשי  •

מאוד, למצוא את המרפאה הנכונה, הרופא הכי טוב הטיפול הכי יעיל למצבי  השוני , ואח"כ, לדעת לקבל 

 את ההוצאה בחזרה מחברת הביטוח. 

 .בעתידיחד ע  זאת אני מציעה לסמן מישהו בקהילה שירצה ויוכל להוביל את התחו   •

 שהתקופה עכשיו מאתגרת במיוחד ומוכנה להמשיך עוד קדנציה. שלא התעייפתיאני מרגישה  •

 שא  תזהו סימני עייפות, שחיקה וכד' תדעו לעצור אותי בזמן. סומכת עליכם •

 .עירית פורת

 חיובי ארנונה

 לאחרונה קיבלו כל החברי קיבוץ בתאי הדואר שומות חדשות לחיובי ארנונה.
 בשומות נעשו הרבה טעויות בדירות החברי . הנכ  מתבקשי  לבדוק את שומות הארנונה.

הרבה חברי  חויבו על הצללה של סנטף שקוף במרפסות )במועצת עמק הירדן על סנטף שקוף לא מחייבי  
 ארנונה(. 

 מי שמוצא או חושב שנעשתה לו טעות בחיוב מתבקש:
 לסרוק את הדוח שומה+ שרטוט מבנה -
  Tamar@eshed-n.co.ilלצל  את הטעות שנעשתה ולשלוח למייל:  -
  273-0307127או לברר בטלפון:  -

 חברי  שמתקשי , יכולי  לפנות לעזרה שלי או של לילך המזכירה במשרד תכנון, בינוי ותשתיות.
 בברכה

 משרד תכנון‘, אורית דומוביץ

mailto:Tamar@eshed-n.co.il
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 ח מוועדת תכנון“דו
 לחברי  שלו ,

כפי שפורס , בית המלאכה עובר שיפוץ על ידי המועצה והופך להיות בית אומנויות וחוגי  לתושבי העמק.  •
חוגי  שיופעלו על ידי המועצה, אך המבנה נשאר שייך לקיבוץ אפיקי . הציוד היקר שהיה בבית מלאכה 

 אופסן במחסן עד שנדע מה עתידו של המקו .

בשבועות האחרוני  נעשית הסדרה של חנית שכונת הכ"ח שנמצאת בין הכ"ח לשכונת גן בית. החניה סודרה  •
 לאחרונה ע  שביל הנגשה ולידו מדרגות. בהמשך ע"פ חוק יותקנו מעקות בטיחות לשביל ולמדרגות.

החלק הדרומי של שכונת הכ"ח עדיין חשוך. אנו מודעי  לבעייתיות שבדבר, סיטואציה שנוצרה עקב  •
 התנהלות קבלן המועצה שמתעכב ע  סיו  התקנת הפנסי  החדשי .

בינתיי , לצורך בטיחות, הותקנה על ידי אגף בינוי ותשתיות, תאורה סולארית מעל פח הזבל כדי למנוע  •
 תאונות ונפילות בהליכה לפח הזבל.

, החלטנו להתמקד בפרויקט ניקוי השטח 27אחרי הרבה מאוד שני  שהצמחייה גדלה וגדלה מאחורי בית  •
לטובת תכנון חניה חדשה שתקו  בעתיד. בזכות הילרי ויואש השטח נוקה והוכשר . בין החניה לגבול מגרש 

 נשתלו שיחי  צעירי  ורענני  שיפרידו בין החניה למרפסות החברי  ויתנו פרטיות. 27של בית 

עצי צאלון חדשי . השלב הבא הוא לסדר את המצע שבין העצי   4“  מיץ פטל”לפני שבוע נשתלו במתח   •
כדי למנוע הבאת בוץ לדשא הסינטטי החדש ליד המתקני . אני מקווה שעד החורף המתח  הקטן הזה 

במקו  הישנה שרוב “ מיץ פטל”יסודר . לשמחתנו קיבלנו אישור מהמנכל לרכישה של ברזיה חדשה למתח  
 הזמן מקולקלת.....

לפני בוא החורף, נפגשנו איציק ואני ע  האחראית על מחלקת הניקוז במועצה, בבקשה לטיפול ותכנון  •
פתרון לבעיית הניקוז בחורף. בכמה מקומות באזורי המגורי  ישנה כל שנה הצפה של מי גשמי  שהופכי  

 אזורי  גדולי  לשלוליות ענק.

 נענינו בחיוב לקבלת עזרת המועצה בבעיית הניקוז, ואנו מקווי  שבחורף הקרוב הניקוזי  יהיו בטיפול. •

 כבר תקופה ארוכה יש דיבורי  על הזזת מכולת האשפה של האקונומיה ליד מגדל המי , •

 מפגע שמהווה מטרד קשה ולא מתאי  אסתטית לכניסה אל מבני הציבור ולב הקיבוץ. •

 לאחר הבנה של כול  שהמיקו  הנוכחי אינו מתאי , אני מקווה שהעברתו תהיה ממש בקרוב. •

בשבוע האחרון נפגשתי ע  האחראי על החינוך במועצה, יאיר ילובסקי בבקשה לעזרה בהצללה בתחנת  •
ההסעה של הילדי  והנוער ליד הכספומט. ילדי  רבי  ממתיני  כל בוקר בתחנת ההסעה, א  זה לנסיעה 
לבית ירח או לבתי ספר שוני  אחרי  . נעזרתי במכתב מקסי  שכתב טל נער ליאיר מהמועצה ע  הסבר, 

כמה קשה לעמוד כל בוקר מול השמש... לשמחתי, יאיר נענה לבקשתנו והגיע לאפיקי , נפגש ע  טל, 
הקשיב לו והבטיח לטפל בהצללה של המקו  ובנוסף להקי  גדר בטיחות שחייבת להיות במקו  ותחצוץ 

 בין הילדי  לאוטובוס.

 תודה
 ‘אורית דומוביץ

 בינוי ותשתיות
בשעה טובה התחילה לעבוד במחלקת בינוי ותשתיות מזכירה חדשה, לילך אדלר מקיבוץ האון, ניתן לפנות ללילך 

 mbinui@afikim-k.co.ilאו במייל   477-6097בטלפון  1:32-24:22ה בשעות -בימי  א

 

 24:22-21:32ה בין השעות -הקשורה לבינוי ותשתיות, נא לפנות ללילך טלפונית בימי  א בכל בעיה

 במקרים דחופים ומעבר לשעות הפעילות יש לפנות לאיציק בלבד.

 בתודה מראש
 איציק כהן

mailto:mbinui@afikim-k.co.il
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 ח מהקרן לעזרה הדדית“דו
 לחברי  שלו  רב,

 . 0202יולי  –להלן טבלה המסכמת את פעילות הקרן לערבות הדדית לחודשי  ינואר 

 

 
ניתן לומר שהקרן עוסקת כיו  בעיקר במתן עזרה כספית בנושאי בריאות. תקציב הבריאות הולך ומצטמצ  

 והחברי  מופני  לקרן לקבלת עזרה.
 הדס חברתנו היקרה עזבה אותנו ואנחנו כואבי  את הליכתה הפתאומית.

 הדס היתה חברה בוועדה למעלה מעשר שני  והביאה עימה שיקול דעת, אנושיות וחברות.
 שתי חברות יצטרפו לוועדה :
 שני ניר פלג ועדי עמית טל.

 הוועדה כגוף אחד תגיע לאישור בוועד.
 אנחנו מזכירי  שחברה/חבר הנמצאי  במצוקה כלכלית יכולי  לפנות בבקשה לקרן.

 כל פניה נשקלת בכובד ראש , בדיסקרטיות וכבוד. 
 ניתן לפנות באופן ישיר לכל אחד מחברי הוועדה :

 צביקה לש , שלומית לביא, אילנה עתיר, יעל גלסמן, מֹר שפירא, שני ניר פלג ועדי עמית טל.
 בתקווה לבריאות וימי  טובי ,

 מֹר שפירא, בשם כל הוועדה.

  343,100  כספים מושקעים בקרן הנאמנות 
 ללא קרן הנאמנות 7-2021יתרת  602,900
 הכנסות מחברים חדשים 22,960

 (62,000)  2021הלוואות לחברים   
 (10,000)  2021מענקים  

  
    

2021הערכה של הוצאות/הכנסות עד סוף     
 החזרי הלוואות 25,000
 2021הלוואות לחברים עד סוף  50,000
 2021מענקים נוספים 10,000

    

2021תחזית לסוף    
 קרן נאמנות 350,000
 קופת הקרן 520,000

 בית המלאכה. צילו : מאיה אשכנזי
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 סיכום אירועים -חגי תשרי
 

 תרבות אפיקים: חגי תשרי

הדס הירשפלד, רוני קופילבסקי, מיכל פינסקי ואנוכי ע  הרבה סימני שאלה,  -את ההכנות לחגי תשרי התחלנו
כאשר במהלך החודש שלפני, התוכניות השתנו בכל כמה ימי , אתגרו את הצוות ובעיקר אותי בתור רכזת 

 תרבות חדשה.

 ראש השנה

בגלל המגבלות, השנה חגגנו בצורה קצת שונה. הקמנו כמה מתחמי , הפרדנו את הילדי  ובסה"כ יצא ערב 
 מהנה ומוצלח.

 את החגיגות התחלנו ע  מסיבת מתנפחי  בבריכה ופינת קפה ועוגות מפנקת להורי .

 מש  עברנו לדשא מועדון עינב לבית קפה מושקע ונעי  בניצוחה של אורית רויטמן.

טוב, -הקינוח של הערב היה בדשא הזיתי  ע  הפקה מוצלחת ומהנה ביותר של שירה בציבור בהובלת שבט זמר
 ע  בירה והמשקה המיוחד של מרסלה.

 נהנינו לשמוח ביחד. -שרנו, רקדנו ובעיקר

 שנה טובה!

 סוכות

יו  שלישי, פתחנו ע  תחרות "הסוכה היפה ביותר". סוכות רבות השתתפו בתחרות וכולן היו  -את שבוע סוכות
פה אחד ע  הקהל,  -יפות, מיוחדות ומושקעות. היה מאוד קשה להחליט מי הסוכה הזוכה, אבל בסופו של דבר

 שי ואוריין כסוכה הזוכה וה  ג  זכו בפרס נחמד.-נבחרה הסוכה של רקפת בקר וילדיה זיו

 ביו  חמישי ציירנו על המדרכות, וכיוון שעדיין לא ירד גש , ניתן לראות את היצירות.

 בערב נפתח במועדון עינב "יריד סוכות" שהביא הרבה קהל, התעניינות ואווירה טובה.

בערב שישי התארחה אצלנו להקת "אוברטון". חלקנו זכרנו אותה לטובה מהופעותיה ב"דוריס" ולמרות 
 קיבלנו הופעה איכותית ומהנה. -העיכובי  השוני 

 בשבת אחה"צ, נפגשנו בגן הממשיכי  לעפיפוניאדה צבעונית ומרשימה, ע  השתתפות משמחת מכל הגילאי .

 תודה לכל מי שטרח, עזר ונתן תמיכה!

 אני מאחלת לכולנו שנה של חזרה לשגרה טובה, מוכרת ובריאה.
 מצפה ומקווה שנחדש ונשמר את המסורת התרבותית העשירה והייחודית שלנו.

 נורית גת פלס.

 צילו : צביקה אריאב
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 ערב החג השני של ראש השנה
הכוונה הייתה נכונה: לפצל את הציבור למתחמי אירועי  שוני , כול  במרחבי  פתוחי , בניסיון למנוע 

 התקהלויות. הכל ברוח "דרישות הקורונה". כך צוין ונחגג ערב החג השני של ראש השנה.

 במתח  שלנו, על דשא הזיתי  התקיימה שירה בצוותא: "בירה ונשירה".

 –נורית רכזת התרבות, דאגה לכל המעטפת הלוגיסטית שנדרשה ואנחנו העמדנו את הערב )וג  פירקנו בסופו( 
 .נהנינו מאוד במהלכוובעיקר 

זה לתחושתנו היה העיקר: הייתה הנאה באוויר. הורגשה שמחת המפגש בין האנשי , ניכרה תחושת הנחת 
 והיחד. אור הגרילנדות הרך, האיר פני  מחייכי  וטובי .

בדשא הזיתי  הרחב אפשר היה להצטרף ללהקה, להתרווח ע  בקבוק בירה ביד, או כוס קליריקו שמרסלה 
הכינה, אפשר היה פשוט לשבת ולהנות מהמוזיקה, או להקשיב לצעירי  המתמסרי  לשירה, או ממש לקו  

 ולרקוד...

 הכול התאי  והכל היה נכון.

 ושוב נוכחנו, כמה מעט צריך להשקיע בשביל להשפיע, ולטובה! 

 שתהיה לנו שנה טובה של יחד!

 מכל הלב, צוות החג. 

 צילו : שגיא בן יצחק
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 שמחת בית השואבה –מן הארכיון: חג המים 
החג שחת  את חגי תשרי וציין את סוף הקיץ וסוף עונת “? חג המי ”מי זוכר את שמחת בית השואבה, או 

 . הרחצה בבריכה
 

על פי המסמכי  שמצאתי בארכיון, חגיגת המי  בבריכה 
: "חגיגת 2967)בריכת העפר הישנה( נחגגה לראשונה בשנת 

בית השואבה נחגגה אצלנו השנה זו הפע  הראשונה והיא 
 .מעודדת מבחינת סימן דרך לבאות

יש לקוות כי בחגיגות הבאות יהיה ג  ניכר חלקה של ועדת 
התרבות ולצד התכנית הספורטיבית ישולבו ג  מסכת 

מתאימה, פרקי נגינה ועוד. הילדי  הפליאו בתרגיליה , 
גרמו לכול  נחת רוח. חבל שבשוב  יגעי  וצונני  

 (.9.22.2967מהבריכה, לא מצאו בבית כוס חמין..." )
א  בשני  הראשונות נשא החג אופי ספורטיבי מובהק, 
בהמשך השתנו מנהגיו, והתכנית הייתה היתולית וקלילה 
יותר. זכורי  ריקודי , מופעי ספורט בהשתתפות ילדי 
 .ביה"ס, ריקודי  צורניי  במי הבריכה ומופעי מי  ואש

 
, שהציגה את 2911רבי  זוכרי  את תצוגת האופנה, משנת 

תפירת הבית של המתפרה שלנו, על טהרת הדוגמניות 
והדוגמני  המקומיי . בהפקת עתליה הלמן, נורית רוט 

 .ותמי בקר, ובהנחיית אמיר ענברי
בתיק חג המי  בארכיון שמור הטקסט שכתב עמיק  אס  

 :לתצוגת האופנה, וחלק ממנו מובא כאן
אופנת אפיקי , לצעירי  ולוותיקי , לימי  קרי , לימי  "

 .לוהטי 
 .משהו מהסרטי  –תפירת בית 

 .אפנת המקו  –והרי היא לפניכ  ע  האהבה, ההשתדלות והתו  
 .ואנו פוצחי  בימי  שהייתה בה  רוח אחרת, ימי חצר כנרת

 ,הנה ה  פוסעי  זוג בארץ ישראל, היא פועלת והוא פועל
 ,א  היו כאלה –בגד לשעות המנוחה 

 ., אכן: הפלא ופלאשמלת פסים, מכנסי חאקי וחולצה רוסית
 ,אצות רצות החלוצות, ע  סרפני  וחולצות
 ,יפות יפות הן טופפות, על הגברי  מצפצפות

 הן רווקות, כלומר פנויות,
 .וראו כמה יפה בנויות

 חיותה בוסל בייעוץ אופנתי לבנות החן של דגניה מאות  הימי  הרחוקי 
 ,היתה אומרת כי יפה הרי זה נקי ומתוקן, אבל כבר אז אפשר היה להיראות יפה ומסוכן

 ."..., עוברת חבירה בחצר ומתחילה מהומהמכנסי עגבניה וחולצה רקומה
 .וכך זה ממשיך עוד ועוד וסוקר את ההיסטוריה והאופנה המקומית דרך תפירת הבית

תצוגת אופנה בבריכה של ארכיון קיבוץ אפיקים. שם הסרט:  YouTube-למי שמעוניין, אפשר לצפות בערוץ ה
1011. 

 הרבה השתנה מאז, ובשני  האחרונות שינה החג את פניו עד שהלך ודעך בשני  האחרונות.
 !בריכת השחייה שלנו -מה שלא השתנה היה הקהל הגדול והרב שהגיע לערב השמח הזה, והמיקו  המתחייב 

 
 .מאיה אשכנזי, ארכיון
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 0901בריכת אפיקים 
עונת הרחצה אוטוטו מסתיימת וג  אני סיימתי  את תפקידי בניהול הבריכה ובעונה הבאה כבר יהיה מישהו או 

 .ונאחל לו/לה בהצלחהמישהי אחרת 

 מה שגורם לצמיחה, אינו רק איכות הזרעים, 
 אלא גם איכות הקרקע המאפשרת להם לגדול. )פרופ' אדיג'ס(

שתי עונות בבריכת אפיקי , הרבה  הרבה עבודה מאחורי הקלעי , קורונה אחת שעוד לא עזבה אותנו ויצרה מן 
קבוצות ספורט שהגיעו  -הסת  הרבה נקודות חיבור ע  המנהלי  והקהילה , גילאי  שוני  , צרכי  שוני  , ו

 להתאמן אצלנו . 
 לא פשוט, כמו שזה נראה מהצד.  –הכל ביחד 

באתי מתחו  הניהול בקהילה ואהבת -למרות שלא באתי  מתחו  הבריכה  -כשקיבלתי את המשרה בבריכה 
האד , מתחו  השיווק והתרבות וניהול תקציבי  וידעתי שאני יכולה לקד , לדחוף, לשכנע ולהצליח ולהביא 
את המתח  הזה מהמצב שהוא היה למצב שהוא יראה  כקאנטרי קלאב פרטי של אפיקי  מבחינת נראות  

 ותוך כדי שיפור השירות לנופשי   ועמידה ביעדי  כספיי  )תקציב(.  -ואחזקה 
 
 היו  שותפי  בקהילה  וטוב שכך. –שהגעתי אליהן  בניהול הבריכה עד היו    להחלטות וג  לתוצאות 

 ואני רוצה להגיד לה   תודה: 
 לעבוד יחד וזה הצליח. -שלמדנו בזמן הקצר שנשאר לי במערכת  למנכ"ל אפיקים קורן רביב

שהאמין ביכולות שלי , ששיתף איתי פעולה  ועזר לי להגשי  את התוכניות    למנהל בינוי ותשתיות איציק כהן

 לנראות הבריכה והכל במאור פני , חיוך  ומקצועיות.

 על שיתוף הפעולה ושמירה על נראות בריכה ודשאי  ירוקי . – למנהל גן נוי יואש שדה

 על ייעוץ  ודוחות שימוש במי  שאיפשרו לי לבדוק את המספרי  ולדעת איך לשפר או לשמר. –למוטי קומורוב 

 על עזרה כספית לטובת שיפור השירות לציבור  הנופשי . –למנכ"ל המגזר העסקי רונן קול 

 -יזהר אברהם ואייל ציטרום  ולמחליפי   לצוות המצילים ועזרה ראשונה: לביא צברי, עומרי מליחי ודני לב

שעבדו קשה מאוד , בימי  חמי  מאוד , והיו נכוני  להגיע ג  בשעות שלא במשמרות הרגילות לטובת אירועי  

כל  –פרטיי  או תקלות , ששמרו עלינו  ושמרו על נראות הבריכה וסיימו את  העונה ללא מקרה אחד של טביעה 

 הכבוד ולא מובן מאליו.

על מי  צלולי  ומדהימי , על נכונות להגיע ולהתייחס בכבוד לבקשות  – מיכה גודיס –למפעיל הבריכה 

 הציבור, על מקצועיות ואדיבות. על עבודה בשעות לא קונבנציונליות במקרי  של בעיות בבריכה. 

 שהגיעו לעזור מתי שצריך. –לצוות החשמליה, לעלי ולטאופיק  

 על החזקת המזנון נקי ומאובזר ועל יכולת מכירה שעמדה ביעדי .  – נטע בזמן ויובל לנקרי –לעובדות המזנון 

שקנו מנויי  וכרטיסיות ונהנו מהתפתחות הבריכה ומדי פע  אמרו  לציבור הנופשים  מאפיקים ומהסביבה

 תודה למצילי  ולמנהלי  ואפילו הגדילו והביאו עוגה או ארוחת צהרי  בשבתות.

 ועזרו לי  ללמוד מהאתגרי  ולהגיע להחלטות הנכונות. –וג  לאלה שנתנו  העלבה "בונה" 

 שבת שלום, ניפגש על המדרכות
 אסנת בזמן.
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 ריאיון עם לביא צברי על עבודתו כמציל בבריכה

 כמה שנים אתה משמש מציל בבריכה שלנו? האם אתה יכול לציין באופן כללי שינויים שחלו בשנים הללו?. 2
שני  ע  הפסקות. כשהתחלתי, הבריכה הייתה חופשית, ללא זמני  מסוימי , ללא  07 –אני משמש כמציל כ 

גידור מסודר ושערי . כמו כן היא הייתה פתוחה רוב שעות היממה. הדשאי  היו מלאי  במשפחות וכך ג  מי 
הבריכה. נראה שמיעוט האמצעי  כמו מזגני , טלוויזיות ומחשבי  גרמו לאנשי  להעביר את הזמן בבריכה 
בעיקר אחר הצהריי . כאשר הוקמו הצימרי  באפיקי , ואורחיה  היו צפויי  לבוא לבריכה, התנאי  כבר 

השתנו. כניסת  דרשה פיקוח, וביטוח. כל מעמד הבריכה השתנה וכן התנהלותה. משלב מסוי  הבריכה נפתחה 
לכל דיכפין, כמובן בתשלו , ואני זוכר שמספר החברי  שבאו לבריכה ירד. נוספו עלויות כמו שומר בכניסה, 

יותר מצילי  ויותר פעולות למען אחזקת הבריכה. מרגע שהבריכה נפתחה לכול , ההתרשמות שלי שהיא אבדה 
 מתחושת הביתיות שהייתה לה.

לפני כמה שני  הבריכה שוב עברה שינוי בכך שחברי הקיבוץ נתבקשו לרכוש מנוי לבריכה. אלו שבאו מבחוץ 
 כמובן שלמו ג  ה . והכניסה כבר לא הייתה חופשית.

 בשנתיי  האחרונות הבריכה היא של חברי אפיקי  בלבד ע  מתן זכות לרכישת מנוי לחברי בית זרע.
 
 . מה תפקיד המצילים בבריכה?0

התפקידי  ה  שמירה על המתרחצי , אחזקת הבריכה , ניקיון מסביב לבריכה, ניקיון התעלות, דאגה לדשאי , 
ודאגה לניקוי הברכה עצמה ברובוט, שאחראי למימיה הכחולי . ובעת הצורך הכשרת הבריכה לשחייני , או 

 לקבוצות מתרחצי  שונות.
  

 . אילו כישורים צריך מציל?3
קוד  כל מציל צריך לעבור קורס מצילי  ולקבל תעודת מציל ותעודת מגיש עזרה ראשונה. לא מספיק שהוא 

יודע לשחות, עליו להיות עירני , קשוב, שכול חושיו מופני  למתרחש בבריכה. יחד ע  זאת הוא צריך למצוא את 
העמק השווה בין היותו דמות אסרטיבית המקפידה על הכללי  לבין הפגנת יחסי ציבור והסברת פני  לקהל 

 המתרחצי . אבל אף פע  לא לשכוח שלשריקת המציל יש אמירה וצריך קשובי  אליה.
 
 האם אתה מרגיש שישנה נראות להיותכם מצילים ולא רק הכתובת על החולצה?.4

אני מרגיש שאנחנו המצילי  משמשי  דמות מרכזית בבריכה, ג  בתפקידנו וג  באופן התנהלותנו. אנחנו 
מסתובבי  בבריכה, לא קוראי  עיתוני , לא צמודי  לפלאפון, פוגשי  פני  אל פני  את הבאי  לבריכה, מתוך 
הכרות של הגמלאי  הכרה אישית, מסייעי  לה , א  זה בהגשת כיסא, א  זה נתינת יד למי שזקוק, וכן ג  ע  
חלקו האחר של הציבור הורי  וילדי  מסייעי  בכל פניה, משתדלי  לתת יחס אישי ומצד שני עירניי  כלפי כל 
ההתרחשויות בבריכה ומעירי  כאשר צריך להעיר ולא נמנעי  מכך. וכמובן קופצי  למי  א  התרחשות כלשהי 

 מחייבת זאת.
 
 . האם למרות נוכחותכם כמצילים, אתה רואה הורים שלא מגלים את האחריות הנדרשת כלפי ילדיהם?5

כמו בכל ציבור ג  פה יש גיוון בהתנהלות ההורי  הבאי  ע  ילדיה  לבריכה. יש ויש. למשל, לא משגיחי  
מקרוב, וילד  קופץ, שוחה במי  עמוקי  מדי לגילו ויכולתו. השאיפה שלנו להעביר מסר שאנחנו קוד  כל    
נמצאי  כאן כדי להגן ולשמור על הילדי  ובתוקף כך אנחנו עוקבי , מקפידי  ומעירי . אנחנו מאוד רוצי  
שההורי  יבינו שג  א  ילד  יודע לשחות טוב עדיין הוא זקוק להשגחת  מקרוב. המסר שלנו הוא באמת 
לסמוך על המציל, אבל יש לדעת שבאחריותנו ילדי  ומתרחצי  רבי  ושטח הבריכה הוא גדול. יש הורי  

 שמתבייתי  על הפלפון מרגע הגעת , יושבי  ומדברי , כי יש על מי לסמוך, אבל זה לא עובד ככה. 
 
 . אתה יכול לתת דוגמאות לסיוע שלכם?6

א  אני מרגיש לרגע שיש ספק באירוע המתרחש במי  אז אין ספק שאקפוץ למי . טיפלנו בילדי  שנפצעו, עזרנו 
לילדי  שהבחנו שמתקשי  במי  או התעייפו, או ילדי  שקפצו למי  ללא השגחה. לפעמי  הורדת מצופי  

 לרגע נשכחת והילדי  קופצי  למי  במחשבה שיש לה  מצופי  וג  במקרי  כאלה נדרשנו לעזור. 
 רק לפני כמה ימי  ילד שמכיר אותי נפנף לי בידיו שאבוא לעזור לו וכמובן שקפצתי למי  בשבילו.
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 . לסיכום מה אתה אוהב בעבודתך כמציל?0

אני אוהב את המכלול של הבריכה, הבריכה ע  האנשי  והילדי . אני אוהב את המגע אית , ואני אוהב את 
התפקיד שבמהותו הוא עזרה לאנשי . יש ילדי  שיצרו אתי קשר קרוב עד כדי כך שהורי  נעזרי  בי להצבת 
גבולות. ישנן משפחות המבקשות ממני שאני אהיה זה שמודיע לילדיה  באופן אישי לצאת מהבריכה. שאני 
אשתמש בסמכותי. בראשית עבודתי בבריכה אני זוכר שפה וש  התגלו חיכוכי  ביני לבין הורי  על רקע 

התנהלות  או התנהלות ילדיה  בבריכה, אך נכון להיו , הגענו למצב שכול  מכירי  את הדרישות, מכירי  
אותנו, המצילי , והכול מתנהל יותר ברוגע ושלווה ואפילו לפעמי  ישנה הרגשה של בית, יחסי  בין אישיי  

 קרובי , המאפשרי  לנו לסייע בדברי  הקשורי  לבריכה אבל לא קשורי  להצלת נפשות.
 

 שאלה והקשיבה: עפרה בורנצווייג
 

 טורניר הכדורמים לזכר אברהם ניר ז"ל
 ., נערך בבריכה אירוע ספורטיבי קהילתי, טורניר הכדורמי  לזכרו של אברה  ניר 02.9.0202בשבתון של סוכות 

 :בטורניר השתתפו שלוש קבוצות
  .אריות העמק ע  המאמן אור גיל -במקו  הראשון
 .קבוצת הוותיקי  ע  המאמן יובל פלס -במקו  השני

 .02-32קבוצת הצעירי  גילאי  -במקו  השלישי 
 !שחקני  ושחקניות 42-סך הכל, כ

 .באירוע כיבדו אותנו ראש המועצה עידן גרינבאו  ומנהל מחלקת הספורט תמיר מייזלס
  .בסיו  המשחקי  נערך טקס לזכרו של אברה  בהנחיית עמית אס 

את הטקס פתח עידן גרינבאו  ראש המועצה, לאחר מכן נשא דברי  לביא צברי והקריאו קטעי קריאה שכתבו 
 .צלי אלרואי וחן פורת. סגרו את הטקס עמית ושני ניר

בטקס המרגש העניקה משפחת ניר מענק על ש  "אבא" לספורטאי וספורטאית מצטייני  מקבוצת אריות 
 העמק.

 .תודה גדולה לשופטי  היקרי : רועי דומוביץ, יובל פלס ואור גיל
תודה לינון אס  על שידור המשחקי  בזמן האירוע, לכלביית אפיקי  על תרומת החולצות, למארגני הקבוצות, 

 !שחקני  ושחקניות הנהדרי  והאלופי  שלנו 42-למצילי הבריכה המסורי , והכי חשוב ל

 .ארגון הטורניר: עמית ושני ניר, יחד ע  רכזת הספורט גני אס  חכ 

 גני אסם חכם. 
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 0909תזכורת לחברים שטרם העבירו הצהרת הכנסות חתומה לשנת 

 . 0202בתיבות הדואר חולקו לכ  הצהרת הכנסות לשנת 
  sachar@afikim-k.co.ilיש לקרא בקפידה, לחתו  ולהשיב למייל 

 או לתיבה שנמצאת בכניסה למשרד חשבות השכר בשעות העבודה. 
שעות(. נא להשיב את ההצהרות החתומות מוקד   06לחלופין, ניתן לשלשל לתיבת ההפקדות שבקופת הבית )

 ככל האפשר.
 לתשומת ליבכ :

 אי הגשת הצהרה חתומה עלולה לגרו  לחיוב מס ישיר מול מס הכנסה.
 בשל מגבלות הקורונה לא תתאפשר חתימה במשרדי חשבות שכר, יש להגיע ע  הצהרה חתומה מראש.

  izik@afikim-k.co.ilבכל שאלה, וא  לא קיבלת  הצהרה יש ליצור קשר ע  איציק ולקוביץ למייל 
 .4734673או בטלפון 

 תודה, אגף הכספים.

 גנרטורים

 בעלון הקוד  כתבתי שרצוי שיהיו לנו גנרטורי  לשעת חרו . 

קיבלתי ממספר חברי   תגובה חיובית פלוס שאלה הא  העברתי את הכתבה ג  להנהלת הקהילה. תשובתי 

 הייתה שלילית.

 לכן מעלון זה אני מבקש את הנהלת הקהילה לדון בנושא.

 חזרה לנושא: 

ומקווי  שלא נזדקק, כך רצוי  לעשות ‘(  כמו שאנחנו עושי  ביטוחי  שוני  לגבינו )בריאות, מכונית וכו .1

 ביטוח לחשמל )גנרטור(.

 , נחוץ לקנות גנרטור שלישי.727גנרטורי  יש לנו זה  0 .2

 פסקת חשמל מחברת חשמל.2כיו  אין אפשרות להפעיל ג  גנרטור וג  סולרי באותו הזמן. א  יש ה .3

 רצוי להיות מוכני , ולא להצטער אחרי המקרה הראשון.   .4

 דן קופפר

 מפגש תמרני אפיקים לדורותיהם

מפגש של תמרני אפיקי  לדורותיה . המפגש מאורגן  -יתקיי  באפיקי  אירוע פרטי 24/22בשבת 
על ידי עובדי הענף והוזמנו אליו עובדי התמרי  שעבדו או עובדי  בתמרי , במשך תקופה 

 משמעותית, בין א  ה  חברי אפיקי  ובין א  כאלה שעזבו את הקבוץ במהלך השני .
מטבע הדברי , עשוי להיווצר מצב שבו נשכח שמו של מישהו/י ועל מנת להימנע מאי נעימות, אנו 

מזמיני  את אלו שרואי  את עצמ  כ"תמרני " ועד כה לא פנו אליה , לפנות למנהל הענף, יהודה 
 אברה , לקבלת פרטי . 

 יובהר כי האירוע הוא פרטי ועלויותיו הן על חשבון המשתתפים עצמם.
 תודה, 
 הצוות המארגן, תמרים אפיקים.

mailto:sachar@afikim-k.co.il
mailto:izik@afikim-k.co.il
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 תודה

. אמא שהתה בעשר השני  האחרונות לחייה 29.9.0202-אמנו וסבתינו היקרה רנה קרסו נפטרה ב
בבית אשלי , צלולה ומשתתפת בכל פעולות הבית. אנו, השבט של משפחת קרסו מודי  על הטיפול 
הח  והאוהב של כל העושות/י  במלאכת הקודש בבית המשפחתי בקיבוץ. ניהול מושל , טיפול 
אחיות מעולה, תוכניות בוקר, אחה"צ, חגי  ומועדי , שירה בציבור ועוד. למטפלות ולמטפלי  

שנה, העברתי את אמא מחיפה לאפיקי , לא  37-כאחד שליווה את הקיבוץ כ -המדהימות והמדהימי 
 22טעיתי!! שמרו על המקו  הנפלא הזה!! נזכור תמיד את הבית שנתן חיי  מאושרי  לאמא במשך 

 צלולה ומשתתפת בכל פעולות הבית.  91שני ! נפטרה בגיל 
                                                                                                                                                                      

 תודה והערכה מאיתנו. ורה, נילי, יאיר ומוטי קרסו, הנכדים והנינים.

 "המאבק על האסי" 

 במועדון עינב 09:99בשעה  14.19ביום חמישי 
 הרצאה מרתקת עם שלמה גלזר, מי שהיה מזכיר קיבוץ ניר דויד בעיצומו של המאבק.

התפרעות בשערי  ובגדרות, הפיכת חצר הקיבוץ לזירת מאבק, מגפוני  בלילות, תקשורת עוינת, הכפשות 
והשמצות ברשתות החברתיות, 

תביעות משפטיות, מערכת פוליטית 
עוינת, שיסוי ושנאה כחלק ממערכות 

  .קורונה…בחירות ו
ובתווך קהילה קיבוצית הנאבקת על 
קיומה החברתי והישרדותה הפיזית 

 בתנאי  בלתי אפשריי .
שלמה גלזר, מזכיר הקיבוץ ומי 
שהוביל את המאבק בשנתיי  

הראשונות והסוערות שלו, בהרצאה 
מרתקת על ההתמודדות המורכבת מול 
המערכות החיצוניות ועל המאבקי  

 בבית.

 ₪.  09כניסה עם תו ירוק. עלות: 
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 בקבוץ אפיקים 0עלון אפיקים הודפס בסטודיו קו 

 מזל טוב!לרוני וישי קופילבסקי 

 תמרלהולדת הבת 
 מזל טוב כפולוק וירון ‘ללייצ

 להולדת הנכדה תמר
 אוריולהולדת הנכדה 

 לנטע ולירוןבת 
 ברכות לכל המשפחה

 תודה
 , חגגה משפחת דוכין המורחבת, 9.81בשבת 

 , בבריכת אפיקים8לאורי דוכין 19יום הולדת 
אנו מבקשים להודות לאסנת בזמן, לעמרי 

וללביא צברי על הפירגון, העזרה 
 והתמיכה בארגון האירוע8

 משפחת דוכיןנתראה בשמחות, 


